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TILLKÄNNAGIVANDE 
Kommunfullmäktige i Nynäshamn kallas att sammanträda i Kulturskolans konsertsal, Nynäsvägen 
20, torsdagen den 15 februari 2024 klockan 19.00, varvid följande ärenden behandlas: 

1. Upprop och anmälningar om förhinder

2. Tillkännagivande av fullmäktigesammanträdet

3. Justering av sammanträdets protokoll

4. Avsägelser

5. Valärenden

6. Revisorerna

7. Inkomna ärenden

8. Meddelanden

9. Beslut huruvida interpellationer som inlämnats till kommunstyrelsens förvaltning före
fullmäktiges sammanträde får väckas, samt behandling av frågor

Beslutsärenden 

10. Begränsat öppethållande för vallokal, valdistrikt 17 Torö, val till Europaparlamentet 2024

11. Förslag till ny förbundsordning för Södertörns miljö- och hälsoskyddsförbund

12. Avsluta samverkan och avveckla Södertörns upphandlingsnämnd, samt tecknande av avtal
om samverkan i annan form

13. Folkomröstning om kommunal hemtjänst

14. Svar på återremiss – Riktlinjer för stöd till kultur- och fritidsverksamheten i Nynäshamns
kommun samt ändring av kultur- och fritidsnämndens reglemente

Interpellationer 

15. Svar på interpellation angående processtyrning i hemtjänsten ställd av Kerstin Andersson
(MP) till kommunstyrelsens ordförande Marcus Svinhufvud (M)

Motioner 

16. Svar på motion angående elever i eller på väg in i problematik

17. Svar på motion om förstärkta åtgärder för kommuninvånarnas demokratiska engagemang

18. Svar på motion om kommunalt samarbete för nödvändig klimatanpassning

Handlingar till ovanstående ärenden finns tillgängliga på kommunstyrelseförvaltningen, 
Nämndhuset, Stadshusplatsen 1, Nynäshamn, telefonnummer 08-520 680 00. Kommunfullmäktiges 
sammanträden är offentliga, allmänheten är därför välkomna att höra på debatten.  

Nynäshamn den 1 februari 2024 

Fredrik Sönnergren 
kommunfullmäktiges ordförande 
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TJÄNSTEUTLÅTANDE Sida 1(1) 
Datum Diarienummer 
2024-01-29 KS/2023/0006/101-32 

 

 

Tjänsteställe/handläggare 
Kommunstyrelseförvaltningen 
Malin Söderlund 
E-post: malin.soderlund@nynashamn.se 

Beslutsinstans 
Kommunfullmäktige 
 

Inkomna ärenden 
Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att lägga informationen till handlingarna.  

Ärendet 
KS/2023/0325/060-1 
Motion från Rebecca Ädel (-) inlämnad den 4 december 2023 angående övergångsmarkering i 
korsningen Frejgatan/Floravägen. 
 
KS/2023/0328/060-1 
Motion från Rebecca Ädel (-) inlämnad den 6 december 2023 angående skylt för väjningsplikt i 
korsningen Lövlundsvägen-Skogagatan. 
 
KS/2023/0331/060-1 
Motion från Rebecca Ädel (-) inlämnad den 7 december 2023 angående 
timrapportering/tidredovisning för den arvoderade politiken.  
 
KS/2023/0341/060-1 
Motion från Björn Larsson (SD), Roger Almstedt (SD) och Johann Wolf (SD) inlämnad den 18 
december 2023 angående träffpunkt/er/träffar för motorintresserad ungdom. 
 
KS/2023/0344/060-1 
Motion från Rebecca Ädel (-) inlämnad den 19 december 2023 angående kameraövervakning på 
kommunens skolgårdar. 
   

Skickas till 
Akten 
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TJÄNSTEUTLÅTANDE Sida 1(1) 
Datum Diarienummer 
2024-01-29 KS/2023/0006/101-33 

Tjänsteställe/handläggare 
Kommunstyrelseförvaltningen 
Malin Söderlund 
E-post: malin.soderlund@nynashamn.se

Beslutsinstans 
Kommunfullmäktige 

Meddelanden 
Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att lägga informationen till handlingarna. 

Ärendet 
KS/2023/0028/042-13 
Protokollsutdrag från Södertörns överförmyndarnämnds sammanträde den 14 december 2023, § 
144. Ärendet avser revidering Södertörns överförmyndarnämnds delegationsordning.

KS/2023/0028/042-14 
Protokollsutdrag från Södertörns överförmyndarnämnds sammanträde den 14 december 2023, § 
143. Ärendet avser revidering av Södertörns överförmyndarnämnds arvodesreglemente för
ersättning till ställföreträdare.

KS/2023/0056/042-5 
Barn- och utbildningsnämndens verksamhetsplan för 2024. 

KS/2023/0056/042-6 
Kultur- och fritidsnämndens verksamhetsplan för 2024. 

KS/2023/0056/042-7 
Näringslivs- och arbetsmarknadsnämndens verksamhetsplan för 2024. 

KS/2023/0056/042-8 
Socialnämndens verksamhetsplan för 2024. 

KS/2023/0056/042-9 
Samhällsbyggnadsnämndens verksamhetsplan för 2024. 

KS/2023/0034/008-2 
Beslut fattat av socialnämnden 2023-10-25, § 110, avseende ej verkställda beslut andra kvartalet. 

KS/2023/0034/008-3 
Beslut fattat av socialnämnden 2023-12-20, § 134, avseende ej verkställda beslut tredje kvartalet. 

KS/2023/0343/007-1 
Revisionsrapport gällande fastighetsunderhåll 2023. 

Skickas till 
Akten 
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10/24 Begränsat öppethållande i vallokal – Torö distrikt 17 - Val till Europarlamentet 2024 - KS/2023/0339/111-1 Begränsat öppethållande i vallokal – Torö distrikt 17 - Val till Europarlamentet 2024 : Begränsat öppethållande i vallokal – Torö distrikt 17 - Val till Europarlamentet 2024

TJÄNSTEUTLÅTANDE Sida 1(1) 
Datum Diarienummer 
2023-12-15 KS/2023/0339/111-1 

Tjänsteställe/handläggare 
Kommunstyrelseförvaltningen 
Emelie Roncelli 

Beslutsinstans 
Kommunfullmäktige 

Begränsat öppethållande för vallokal, valdistrikt 17 Torö, val 
till Europarlamentet 2024  
Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta om begränsat öppethållande under valdagen 
den 9 juni 2024 i valdistrikt 17, Torö. Vallokalens öppettider ändras till 9.00-13.00 samt 17.00-
21.00.  

Ärendet 
Valnämnden har 2023-11-28, § 27, beslutat att samråda med Länsstyrelsen om avkortat 
öppethållande för vallokalen i valdistrikt 17, Torö. Vallokalen föreslås vara öppen mellan klockan 
9.00 och 13.00, samt mellan klockan 17.00 och 21.00. 

Kommunstyrelseförvaltningen har översänt valnämndens beslut till Länsstyrelsen. Länsstyrelsen har 
meddelat att de inte har något att erinra mot förslaget till avkortat öppethållande, men önskar 
kommunfullmäktiges beslut i frågan.  

Vallokalerna ska som huvudregel vara öppna mellan klockan 08.00 och 21.00 vid val till 
Europaparlamentet. Kommunen har möjlighet att, efter samråd med Länsstyrelsen, begränsa 
öppettiderna om väljarna ändå får tillräckligt goda möjligheter att rösta. En vallokal måste dock vid 
val till Europarlamentet alltid vara öppen minst mellan klockan 9.00 och 13.00, samt mellan klockan 
17.00 och 21.00, Vallagen 4 kap 21 §.  

Nynäshamn valdistrikt 17 Torö är litet och vallokalen har under ett flertal val haft begränsade 
öppettider för röstning på valdagen och det har inte framkommit några klagomål på detta.  

Kommunfullmäktige behöver fatta beslut senast sista februari för att förvaltningen ska ha möjlighet 
att justera öppettiderna på röstkorten. Möjligheten att ändra uppgifter på röstkorten stänger den 1 
mars 2024. 

Förvaltningens bedömning 
Vallokalen föreslås vara öppen mellan klockan 9.00 och 13.00, samt mellan klockan 17.00 och 
21.00. De åtta timmar vallokalen avses vara öppen bör ge de röstande i distriktet tillräckligt goda 
möjligheter att rösta.  

_______________________ ______________________ 
Kristina Tidestav Emelie Roncelli 
kommundirektör delprojektledare val   

Beslutsunderlag 
Valnämndens beslut § 27/24 
Länsstyrelsens yttrande 2023-12-11 

Skickas till 
Länsstyrelsen 
Valnämnden 
Akten 
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11/24 Förslag till ny förbundsordning för Södertörns miljö-och hälsoskyddsförbund - KS/2023/0284/003-2 Förslag till ny förbundsordning för Södertörns miljö-och hälsoskyddsförbund : Förslag till ny förbundsordning för Södertörns miljö-och hälsoskyddsförbund

TJÄNSTEUTLÅTANDE Sida 1(3) 
Datum 2023-11-06 Diarienummer 

KS/2023/0284/003-2 

Tjänsteställe/handläggare 

Kommunstyrelseförvaltningen 
Yvonne Persson 
E-post: Yvonne.A.Persson@nynashamn.se

Beslutsinstans 
Kommunfullmäktige 

Förslag till ny förbundsordning för Södertörns miljö-och 
hälsoskyddsförbund 
Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar att: 

1. Förslag till reviderad förbundsordning för Södertörns miljö-och hälsoskyddsförbund fastställs
att gälla från och med den 1 mars 2024.

2. I och med att förbundsordningen träder ikraft upphör nu gällande förbundsordning att gälla.
3. Beslutspunkt i punkt 1 gäller under förutsättning att fullmäktige i Haninge och Tyresö fattar

likalydande beslut.

Sammanfattning 
Den 30 oktober 2023 överlämnade Södertörns miljö-och hälsoskyddsförbund förslag till ändring av 
förbundets förbundsordning. Anledningen till förslaget var att ansvaret för tillsynen över 
avfallshanteringen vid fritidsbåthamnar från och med den 1 maj 2023 har överlåtits från 
Transportstyrelsen till kommunerna. Södertörns miljö-och hälsoskyddsförbund föreslår att 
kommunfullmäktige delegerar ansvaret för tillsynen över avfallshanteringen för fritidsbåtshamnar till 
förbundet. 

Kommunstyrelseförvaltningen anser att det är positivt att Södertörns miljö – och 
hälsoskyddsförbund tar över ansvaret för miljötillsynen avseende avfallshanteringen för 
fritidsbåtshamnar. Förvaltningen har heller inget övrigt att erinra mot Södertörns miljö-och 
hälsoskyddsförbunds förslag till reviderad förbundsordning. Förvaltningen föreslår därför att 
kommunfullmäktige beslutar om att: 

1. Förslag till reviderad förbundsordning för Södertörns miljö-och hälsoskyddsförbund fastställs
att gälla från och med den 1 mars 2024.

2. I och med att förbundsordningen träder ikraft uppför nu gällande förbundsordning att gälla.
3. Beslutspunkt i punkt 1 gäller under förutsättning att fullmäktige i Haninge och Tyresö fattar

likalydande beslut.

Ärendet 
Den 30 oktober 2023 överlämnade Södertörns miljö-och hälsoskyddsförbund förslag till förändring 
av förbundets förbundsordning. Anledningen till förslaget var att ansvaret för tillsynen över 
avfallshanteringen vid fritidsbåthamnar från den 1 maj 2023 har överlåtits från Transportstyrelsen 
till kommunerna. Samtidigt skärptes även kraven på hamnarna och en sanktionsavgift har införts på 
de aktörer som inte tagit fram en avfallshanteringsplan som uppfyller kraven.  

I och med att samhällsbyggnadsnämnden, i enlighet med 5 § samhällsbyggnadsnämndens 
reglemente, ansvarar för att fullgöra de uppgifter som enligt lag åvilar kommunen inom 
miljöområdet, överlämnades ansvaret för den aktuella tillsynen automatiskt på 
samhällsbyggnadsnämnden.  
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 2(3) 
  
  

 

Av 5 § 2 stycket samhällsbyggnadsnämndens reglemente framgår dock vidare att 
samhällsbyggnadsnämndens verksamhetsområde inte omfattar de uppgifter som enligt 
förbundsordningen för Södertörns miljö-och hälsoskyddsförbund ska fullgöras av förbundet eller som 
på grund av kommunfullmäktiges beslut ska fullgöras av annan nämnd i kommunen. 
 
Södertörns miljö- och hälsoskyddsförbund ansvarar sedan år 2008 för miljötillsyn inom Nynäshamns 
kommun och de övriga medlemskommunerna i förbundet. Förbundet anser därför att det är 
naturligt att även ansvaret för tillsyn över avfallshanteringen på fritidsbåtshamnar läggs på 
förbundet, som även det avser miljötillsyn.  
 
Med anledning det utökade ansvaret behöver förbundets förbundsordning revideras. Förbundet 
föreslår därför följande tillägg till förbundsordningens 6 § 2 stycke (förändringen markeras med fet, 
kursiv text): 
Kommunalförbundet ansvarar på uppdrag av medlemskommunen för att ombesörja dennes 
myndighetsutövning genom prövning, tillsyn och kontroll som ankommer på medlemmarna enligt 
Transportstyrelsens föreskrifter och allmänna råd om mottagning av avfall från 
fritidsbåtar, alkohollag, tobakslag, lag om tobaksfria nikotinprodukter, lagen om elektroniska 
cigaretter och påfyllnadsbehållare och angränsade lagar, förordning och föreskrifter inklusive de 
lokala hälsoskyddsföreskrifterna. Förbundet ska vidare svara för de övriga uppgifter som enligt lag 
ska fullgöras av den kommunala nämnden inom miljö- och hälsoskyddsområdet. 

Förvaltningens bedömning 
Ansvaret för den aktuella tillsynsverksamheten ligger idag på samhällsbyggnadsnämnden i 
Nynäshamns kommun enligt 5 § Reglemente för samhällsbyggnadsnämnden.1 Då Södertörns miljö – 
och hälsoskyddsförbund ansvarar för övrig miljötillsyn anser dock förvaltningen att det är lämpligt 
att förbundet även tar över ansvaret för miljötillsynen avseende avfallshanteringen för 
fritidsbåtshamnar. Förvaltningen har heller inget övrigt att erinra mot Södertörns miljö-och 
hälsoskyddsförbunds förslag om reviderad förbundsordning.  
 
Med anledning av ovan föreslår kommunstyrelseförvaltningen att kommunfullmäktige beslutar om 
att: 

1. Förslag till reviderad förbundsordning för Södertörns miljö-och hälsoskyddsförbund fastställs 
att gälla från och med den 1 mars 2024. 

2. I och med att förbundsordningen träder ikraft uppför nu gällande förbundsordning att gälla. 
3. Beslutspunkt i punkt 1 gäller under förutsättning att fullmäktige i Haninge och Tyresö fattar 

likalydande beslut. 
 
 

 

 

_______________________     ______________________ 
Kristina Tidestav    Yvonne Persson 
kommundirektör                                    kommunjurist 
 

Beslutsunderlag 
Förslag till förbundsordning för Södertörns miljö-och hälsoskyddsförbund 
Smohf Tjänsteskrivelse, förslag till förbundsordning för Södertörns miljö- och hälsoskyddsförbund  

 
1 Se Reglemente för samhällsbyggnadsnämnden, antagen den 14 september 2023 § 113. 
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Skickas till 
Södertörns miljö-och hälsoskyddsförbund 
Tyresö kommun 
Haninge kommun 
Akten 
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12/24 Avsluta samverkan och avveckla Södertörns upphandlingsnämnd, samt tecknande av avtal om samverkan i annan form  - KS/2023/0334/001-1 Avsluta samverkan och avveckla Södertörns upphandlingsnämnd, samt tecknande av avtal om samverkan i annan form  : Avsluta samverkan och avveckla Södertörns upphandlingsnämnd, samt tecknande av avtal om samverkan i annan form

TJÄNSTEUTLÅTANDE Sida 1(3) 
Datum Diarienummer 
2023-12-13 KS/2023/0334/001-1 

Tjänsteställe/handläggare 

Kansliavdelningen 
Sanna Jansson 
E-post: Sanna.Jansson@nynashamn.se

Beslutsinstans 
Kommunfullmäktige 

Avsluta samverkan och avveckla Södertörns 
upphandlingsnämnd, samt tecknande av avtal om samverkan i 
annan form  
Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar att: 

1. Ingå avtal med Haninge kommun, i enlighet med bilaga 1 till förvaltningens tjänsteutlåtande
med diarienummer KS/2023/0334/001-1, om att avtal om samverkan i gemensam
upphandlingsnämnd ska upphöra att gälla den 30 juni 2024, vilket medför att Södertörns
upphandlingsnämnd avvecklas.

2. Ingå avtal med Haninge kommun, enligt bilaga 2 till förvaltningens tjänsteutlåtande med
diarienummer KS/2023/0334/001-1, om avtalssamverkan om upphandlingsresurser under
en övergångsperiod efter den 30 juni 2024.

3. Beslut 1–2 förutsätter likalydande beslut i Haninge kommun och Nynäshamns kommun.

4. Ansvar som åligger Södertörns upphandlingsnämnd ska överföras till kommunstyrelsen och
övriga nämnder. Kommunstyrelsen ges i uppdrag att återkomma till fullmäktige med förslag
till nya reglemente som ska kunna träda i kraft 1 juli 2024.

Kommunstyrelsen beslutar för egen del att: 

5. Ge kommundirektören i uppdrag att:
a. Inrätta en organisation för inköp och upphandling på kommunstyrelseförvaltningen i

Nynäshamns kommun.
b. Ta fram styrdokument för genomförande av inköp och upphandling inom

Nynäshamns kommun.

6. Under förutsättning att kommunfullmäktige fattar beslut i enlighet med punkt 1 och 2 ovan,
bemyndiga ekonomichef att underteckna avtalen och vidta sådana åtgärder och fatta
eventuella kompletterande beslut som krävs för att fullgöra kommunens åtaganden enligt
avtalen samt för att fullfölja avvecklingen av Södertörns upphandlingsnämnd.

Sammanfattning 
I Haninge kommuns mål och budget 2024–2027 fastställdes att ett arbete med att avveckla 
Södertörns upphandlingsnämnd skulle påbörjas under 2023. Representanter från Haninge och 
Nynäshamns kommun har under hösten utrett denna fråga.  

Förvaltningen föreslår att Nynäshamns kommun ingår avtal med Haninge kommun om att avsluta 
samverkan avseende gemensam upphandlingsnämnd, vilket medför att Södertörns 
upphandlingsnämnd avvecklas. Förvaltningen föreslår även att Haninge och Nynäshamns kommun 
ingår ett avtal om avtalssamverkan om upphandlingsresurser under en övergångsperiod. 
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För att förbereda kommunen inför att den gemensamma upphandlingsnämnden avvecklas föreslås 
att kommunstyrelsen ges i uppdrag att återkomma till fullmäktige med förslag till ändrade 
reglementen för kommunstyrelsen och övriga nämnder, och att kommundirektören ges i uppdrag att 
dels inrätta en organisation för inköp och upphandling på kommunstyrelseförvaltningen, dels ta fram 
styrdokument för genomförande av inköp och upphandlingsverksamhet inom kommunen. 

Ärendet 
Haninge och Nynäshamns kommun har sedan 2012 en gemensam upphandlingsnämnd. För att 
reglera samverkan tecknade kommunerna 12 april 2012 ett avtal om samverkan. Den gemensamma 
nämnden består av förtroendevalda från båda kommunerna med roterande ordförandeskap. 
Haninge kommun är värdkommun vilket innebär att nämnden ingår i Haninge kommuns 
nämndorganisation och att tjänstemannaorganisationen tillhör Haninge kommun i form av 
Upphandling Södertörn. 
 
I Haninge kommuns mål och budget 2024–2027 fastställdes att ett arbete med att avveckla 
Södertörns upphandlingsnämnd skulle påbörja under 2023. Detta har resulterat i ett arbete där 
representanter från både Haninge och Nynäshamns kommun har deltagit för att utreda hur den 
gemensamma nämnden kan avvecklas. 

Förvaltningens bedömning 
Förvaltningen föreslår att Nynäshamns kommun ingår avtal med Haninge kommun om att den 30 
juni 2024 avsluta samverkan avseende gemensam upphandlingsnämnd. Detta skulle innebära att 
samverkansavtalet från 2012 upphör vilket medför att Södertörns upphandlingsnämnd avvecklas. 
 
När den gemensamma nämnden avvecklas föreslår förvaltningen att den gemensamma nämndens 
ansvarsområden förs över till kommunstyrelsen och övriga nämnder. Förslagsvis kommer 
kommunstyrelsen ansvara för upphandlingar specifika för kommunstyrelsens verksamheter samt 
eventuella kommunövergripande upphandlingar, och övriga nämnder för upphandlingar rörande 
deras specifika verksamheter. Det kommer krävas revideringar i reglementen och 
delegationsordningar för att återspela dessa förändringar. Förvaltningen föreslår att 
kommunstyrelsen ges i uppdrag att ta fram förslag på reviderade reglementen under våren 2024 för 
antagande av fullmäktige med ikraftträdande 1 juli 2024. 
 
Förvaltningen föreslår även att Haninge och Nynäshamns kommun ingår ett avtal om 
avtalssamverkan om upphandlingsresurser under en övergångsperiod som påbörjas den 1 juli 2024. 
Fortsatt samverka bedöms vara nödvändigt för kommunerna för att säkerställa upphandlings-
förmåga och för att anpassa sina organisationer. I praktiken innebär det att Haninge kommun 
kommer genomföra vissa upphandlingar åt Nynäshamns kommun från och med 1 juli 2024. Det 
kommer gälla samtliga upphandlingar som påbörjats och publicerats innan 1 juli 2024; oavsett om 
de är kommungemensamma eller kommunspecifika. Det kommer även gälla vissa upphandlingar 
som behöver inledas under perioden 1 juli 2024 till och med 31 december 2024. 
 
Samverkan från och med 1 juli 2024 innebär att Haninge kommun genomför vissa upphandlingar åt 
Nynäshamns kommun men att Nynäshamns kommun själv ansvarar för avtalsförvaltningen samt 
stöd och support i upphandlings- och avtalsfrågor. Nynäshamns kommun kommer under 
samverkansperioden att själv börja genomföra kommunspecifika ramavtalsupphandlingar med 
initialt fokus på upphandlingar inom områdena bygg och fastighet, samt mark och anläggning. 
 
För att förbereda kommunen inför den gemensamma upphandlingsnämndens avveckling föreslås 
kommunstyrelsen ge kommundirektören i uppdrag att dels inrätta en organisation för inköp och 
upphandling på kommunstyrelseförvaltningen, dels ta fram styrdokument för genomförande av 
inköp och upphandlingsverksamhet inom Nynäshamns kommun. 
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Bilagor 
1. Förslag till avtal om att avsluta samverkan och avveckla gemensam upphandlingsnämnd 
2. Förslag till avtal om avtalssamverkan om upphandlingsresurser 

 
Kristina Tidestav Sanna Jansson 
Kommundirektör Kommunjurist   
 

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, KS/2023/0334/001-1 

Skickas till 
Akten 
Haninge kommun 
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TJÄNSTEUTLÅTANDE Sida 1(5) 
Datum Diarienummer 
2023-12-19 KS/2023/0312/111-2 

Tjänsteställe/handläggare 

Kansliavdelningen 
Sanna Jansson 
E-post: Sanna.Jansson@nynashamn.se

Beslutsinstans 
Kommunfullmäktige 
1347355137355 

Folkomröstning om kommunal hemtjänst 
Förvaltningens förslag till beslut 
Förvaltningen lämnar nedan två alternativa förslag till beslut; förslag A och förslag B. 

Förslag A 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att: 

1. Hålla folkomröstning om den kommunala hemtjänsten.

2. Folkomröstningen ska äga rum den 9 juni 2024, i samband med val till Europaparlamentet.

3. 60 000 röstsedlar ska tas fram. De ska vara blå och innehålla den frågeställning
kommunfullmäktige beslutar om.

4. Folkomröstningens omröstningsdistrikt och omröstningslokaler ska sammanfalla med
valdistrikt och vallokaler i Europaparlamentsvalet.

5. Röstsammanräkningen ska vara avslutad senast två veckor efter folkomröstningen.

6. Röstning ska ske enligt 7 kap. 1 § vallagen, det vill säga på samma sätt som vid röstning i
valet till Europaparlamentet 2024.

7. Valnämnden bemyndigas att fatta beslut om särskilda föreskrifter och anvisning för
folkomröstningens genomförande.

8. Beräknad kostnad för folkomröstningen på 0,2 miljoner kronor hanteras inom ramen för
kommunstyrelsens nämndbidrag.

Förslag B 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att inte hålla folkomröstning om den 
kommunala hemtjänsten. 

Sammanfattning 
Genom ett folkinitiativ kan ett ärende väckas i kommunfullmäktige. Om minst tio procent av de 
röstberättigade kommunmedlemmarna enligt lagen (1994:692) om kommunala folkomröstningar 
står bakom förslaget, LKF, ska kommunfullmäktige besluta huruvida folkomröstning ska genomföras. 
Fullmäktige ska besluta att folkomröstning ska hållas, om den fråga som initiativet avser är sådan 
att fullmäktige kan besluta om den, och inte minst två tredjedelar av de närvarande ledamöterna 
röstar mot. Utgången av en folkomröstning är rådgivande och binder inte kommunfullmäktige. 

Ett folkinitiativ gällande folkomröstning om den kommunala hemtjänsten har lämnats in och antalet 
initiativtagare överstiger det antal som krävs för att väcka ett ärende om folkomröstning. 
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Förvaltningen har utrett ärendet och lämnar två alternativa förslag till beslut. Det ena innebär att 
folkomröstning ska genomföras och det andra att folkomröstning inte ska genomföras. För det fall 
beslut att hålla folkomröstning fattas har förvaltningen tagit fram förslag på kompletterande beslut 
som är nödvändiga för genomförandet. 

Ärendet 
Folkinitiativ och folkomröstning 
Genom ett folkinitiativ kan ett ärende väckas i kommunfullmäktige. För att ett ärende om att hålla 
folkomröstning ska kunna väckas krävs enligt 8 kap. 2 § kommunallagen (2017:725), KL, att minst 
tio procent av de röstberättigade kommunmedlemmarna enligt lagen (1994:692) om kommunala 
folkomröstningar, LKF, står bakom förslaget. 

Folkinitiativet ska vara skriftligt, ange den aktuella frågan samt innehålla initiativtagarnas:  

• egenhändiga namnteckningar,  
• uppgifter om när namnteckningarna gjorts,  
• namnförtydliganden,  
• personnummer och  
• uppgift om deras adresser. 

Endast de som har skrivit under initiativet under den sexmånadersperiod som föregått inlämnandet 
ska räknas med när kommunen bedömer om minst tio procent står bakom förslaget. Om tillräckligt 
antal personer står bakom initiativet ska kommunfullmäktige enligt 5 kap. 37 § KL besluta att 
folkomröstning ska hållas, om: 

• den fråga som initiativet avser är sådan att fullmäktige kan besluta om den, och 
• inte minst två tredjedelar av de närvarande ledamöterna röstar mot förslaget. 

En kommunal folkomröstning är rådgivande och utgången binder inte kommunfullmäktige. 

Inlämnat folkinitiativ 
Den 22 november 2023 inlämnades ett folkinitiativ till kommunen. I det inlämnande materialet 
framgår att initiativtagarna vill få till en folkomröstning gällande den kommunala hemtjänsten. Den 
fråga som initiativtagarna vill att kommunmedborgarna ska få rösta om är om kommunal hemtjänst 
ska få finnas i hela Nynäshamns kommun. 

Efter granskning av det inlämnade folkinitiativet konstateras att antalet initiativtagare överstiger det 
antal som krävs för att väcka ett ärende om folkomröstning. Granskningens resultat redovisas i 
bilaga 1. 

Genomförandet av en lokal folkomröstning 
Om kommunfullmäktige beslutar att en folkomröstning ska hållas ska fullmäktige enligt 2 § LKF i 
anslutning till beslutet även besluta om: 

1. dag för omröstningen, 
2. omröstningsdistrikt och omröstningslokaler, 
3. den fråga och de svarsalternativ som ska ställas till de röstberättigade, 
4. röstsedlarnas antal, innehåll och utseende, 
5. huruvida röstning kan ske på annat sätt än genom personlig inställelse i omröstningslokalen, 

samt 
6. när röstsammanräkningen senast skall vara avslutad. 

Fullmäktige får även besluta om de ytterligare föreskrifter som behövs för att genomföra 
folkomröstningen. 
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Dagen för folkomröstningen ska samrådas med den centrala valmyndigheten. Samrådet måste ske 
senast tre månader före omröstningsdagen. Om den kommunala folkomröstningen ska äga rum 
samtidigt som ett allmän val1 ska:  

• omröstningsdistrikt och valdistrikt sammanfalla, och 
• röstsedlarna ha en färg som avviker från övriga val- och röstsedlar. 

Det är kommunens valnämnd som enligt sitt reglemente fullgör de uppgifter som enligt gällande 
författningar ankommer på valnämnd vid genomförandet av folkomröstningar. 

Rösträtt, röstlängd och röstkortkort  
Vem som har rösträtt i en kommunal folkomröstning regleras i 5 § LKF. Rösträtt har den som är 
folkbokförd i kommunen, senast på dagen för folkomröstningen fyller 18 år och 

1. är medborgare i Sverige eller i någon annan av Europeiska unionens medlemsstater, 
2. är medborgare i Island eller Norge, eller 
3. varit folkbokförd i Sverige tre år i följd före dagen för folkomröstningen. 

Rösträtt har även medborgare i någon av Europeiska unionens medlemsstater som är bosatt i 
kommunen men som, enligt 5 § andra stycket folkbokföringslagen (1991:481), inte ska folkbokföras 
där. 

Rösträtten bestäms 30 dagar innan omröstningsdagen på den så kallade kvalifikationsdagen. 

Ska folkomröstning äga rum samtidigt med ett allmänt val får röstlängd och röstkort samordnas med 
det valet. Valmyndigheten kan därmed ordna röstlängder som omfattar både val till 
Europaparlamentet och den kommunala folkomröstningen. Valmyndigheten kan även komplettera 
röstkorten till de med rösträtt i Europaparlamentsvalet med information kring den kommunala 
folkomröstningen. Kommunen måste dock själv, utifrån uppgifter från Valmyndigheten, ta fram och 
distribuera röstkort till de röstberättigade i folkomröstningen som saknar rösträtt i 
Europaparlamentsvalet.  

Vid en jämförelse mellan röstberättigade i valet till kommunfullmäktige 2022 och röstberättigade till 
Europaparlamentsvalet 2019 framkommer att ca 3 000 fler hade rätt att rösta i valet till 
kommunfullmäktige. Med anledning av kommunens prognostiserade befolkningsökning från 2022 till 
2023 bör skillnaden räknas upp. Vid en uppräkning om 1,9 procent ges 3 057; vilket uppskattas var 
det antal röstberättigande som kommunen själv behöver ordna röstkort till.  

Röstsedlar 
En typ av röstsedel föreslås att tas fram, förtryckt med alternativen ”ja”, ”nej” och ”blank”. 
Anledningen till att förvaltningen föreslår att enbart en röstsedel tas fram är att det skulle underlätta 
för röstmottagarna vid genomförandet av valet. Om det enbart finns en typ av röstsedel är det 
enkelt för röstmottagarna att fylla på med nya sedlar eftersom. Det blir också enklare för 
röstmottagarna att hålla ordning i valsedelsstället och få en överblick. Förslaget innebär dessutom 
ekonomiska fördelar för valnämnden då färre röstsedlar behöver beställas.  

Valsedlarna till Europaparlamentsvalet är vita. Om den kommunala folkomröstningen äger rum 
samtidigt som Europaparlamentsvalet behöver röstsedlarna för den kommunala folkomröstningen ha 
en avvikande färg. Förslagsvis används blå röstsedlar för att underlätta för röstmottagarna. 
Valurnorna som kommer användas är de som används vid riksdags- regions- och kommunalval. 
Dessa har tre fack; ett gult, ett blått och ett vitt. Då kontrasten är större mellan vit och blå, än 
mellan vit och gul, föreslås att röstsedlarna ska vara blå. Det blir då logiskt att vita valsedlar läggs i 

 
1 De allmänna valen är: val till riksdag, regionfullmäktige, kommunfullmäktige och europaparlamentet  
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det vita facket och blå röstsedlar läggs i det blå facket. Det gula facket kommer inte att användas 
och tejpas därför för. 

En bedömning behöver göras av hur många röstsedlar som ska tas fram. Antalet bör bestämmas i 
förhållande till antalet röstberättigande; som uppskattas vara 23 621. Förvaltningen föreslår att det 
tas fram 60 000 röstsedlar. Att föreslaget antal röstsedlar överstiger antalet röstberättigade beror på 
att kommunen behöver säkerställa tillgången i samtliga röstlokaler; både under förtidsröstning och 
på valdag.  

Finansiering 
Att genomföra en kommunal folkomröstning är förenat med kostnader för bland annat valmaterial 
så som röstkort och röstsedlar, kommunikationsinsatser samt personal och lokal för den slutliga 
räkningen som kommunen genomför själv. Genom samordning med val till Europaparlamentet ges 
vissa logistiska fördelar som gör att kostnaden för att genomföra folkomröstningen inte blir lika 
betydande som om den skulle hållits separat. 

Valmyndigheten kommer fakturera kommunen för merkostnader kopplade bl.a. till röstkort och 
röstlängder som den kommunala folkomröstningen innebär för Valmyndigheten. Valmyndigheten 
kommer även fakturera kommunen för övrigt valmaterial utifrån hur mycket material som brukar 
behövas för en kommun i den storleken.  

Budgeterat för genomförandet av Europaparlamentsvalet 2024 är 2,3 miljoner kronor. I detta belopp 
är dock inte inräknat kostnader för röstkort, röstlängder, valsedlar och annat valmaterial så som 
omslag, valkassar och blanketter vilket tillhandahålls av valmyndigheten utan kostnad. 

Om fullmäktige beslutar om en utgift under löpande budgetår, ska beslutet enligt 11 kap. 15 § KL 
innefatta en anvisning om hur utgiften ska finansieras. Beräknad merkostnad för folkomröstningen 
är 0,2 miljoner kronor och detta får hanteras inom ramen för kommunstyrelsens nämndbidrag. 

Förvaltningens bedömning 
Förvaltningen har granskat inlämnat folkinitiativ och finner att tillräckligt antal personer står bakom 
det för att ett ärende om folkomröstning ska väckas i kommunfullmäktige. Den fråga som initiativet 
avser – den kommunala hemtjänsten – är sådan att kommunfullmäktige kan besluta om den. 
Fullmäktige ska därför besluta om att folkomröstning ska hållas om inte minst två tredjedelar av de 
närvarande ledamöterna röstar mot förslaget. 

Huruvida folkomröstning ska genomföras är en fråga för fullmäktige att avgöra. Förvaltningen 
lämnar därmed två alternativa förslag till beslut. Det ena innebär att folkomröstning ska 
genomföras, och det andra att folkomröstning inte ska genomföras. För det fall beslut fattas om att 
hålla folkomröstning har förvaltningen tagit fram förslag avseende beslut som är nödvändiga för 
genomförandet. Exempelvis föreslås att en eventuell folkomröstning, av praktiska och ekonomiska 
skäl, genomförs i samband med ett allmän val. Nästa allmänna val, som är valet till 
Europaparlamentet, äger rum den 9 juni 2024. Förvaltningen föreslår att en eventuell 
folkomröstning genomförs i samband med detta. En förutsättning för att det ska kunna ske är att 
beslut om folkomröstning fattas innan sista dag att beställa valmaterial, vilket är den 21 februari 
2024. 
 
Om fullmäktige beslutar att en kommunal folkomröstning ska genomföras ska fullmäktige även 
besluta om den fråga och de svarsalternativ som ska ställas till de röstberättigade. Frågeställning 
och svarsalternativ omfattas inte av detta ärende utan bereds separat. 
Förvaltningen har varit i kontakt med Valmyndigheten angående det inlämnade initiativet och 
samrått föreslaget datum för folkomröstningen. Valmyndigheten lämnade 1 december 2023 besked 
att de inte har något att invända mot det föreslagna datumet. 
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Eftersom det är valnämnden som enligt lag och reglemente ansvarar för genomförandet av 
folkomröstningar kommer förvaltningens förslag att beredas av valnämnden, särskilt avseende 
frågor om röstsedlarnas antal, innehåll och utseende, huruvida röstning ska kunna ske på annat sätt 
än genom personlig inställelse i omröstningslokalen samt när röstsammanräkningen senast ska vara 
avslutad. Underlaget till kommunstyrelsen kommer att kompletteras med protokoll från valnämnden 
när valnämnden berett ärendet. Valnämnden har sitt sammanträde 19 december 2023. 

Bilagor 
1. Bilaga 1 – Granskning av inlämnat folkinitiativ 

 

Kristina Tidestav Sanna Jansson 
Kommundirektör Kommunjurist   
 

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, KS/2023/0312/111-2 
Beslut från valnämnden den 19 december 2023 § 33 – Förslag till genomförande av kommunal 
folkomröstning – kommunal hemtjänst 

Skickas till 
Akten 
Valmyndigheten 
Valnämnden 
Länsstyrelsen i Stockholm 
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TJÄNSTEUTLÅTANDE Sida 1(5) 
Datum Diarienummer 
2023-12-13 KS/2023/0243/800-8 

Tjänsteställe/handläggare 

Ekonomiavdelning 
Marie Ekenstierna 
E-post: Marie.Ekenstierna@nynashamn.se

Beslutsinstans 
Kommunfullmäktige 

Svar på återremiss - Riktlinjer för stöd till kultur- och 
fritidsverksamheten i Nynäshamns kommun 
Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att: 

1. Riktlinjer för stöd till kultur- och fritidsverksamhet i Nynäshamns kommun godkänns och
börjar gälla 19 februari 2024.

2. Kultur- och fritidsnämnden ges rätt att från och med 1 januari 2024 besluta om vilka
bidragstyper som ska finnas och om riktlinjer för stöd till kultur- och fritidsverksamhet. 1
kap. 2 § p. 3 i kultur- och fritidsnämndens reglemente ändras därför och ges från och med
2024-02-19 följande lydelse:

”Inom ramen för av fullmäktige beviljade anslag fördela bidrag enligt av nämnden 
fastställda riktlinjer för stöd till kultur- och fritidsverksamheten i Nynäshamns kommun.” 

3. I och med att de nya riktlinjerna träder ikraft upphör följande dokument att gälla från och
med den 19 februari 2024:
a. Reglemente för bidrag till föreningar i Nynäshamns kommun (KF 2017-04-19 § 64)
b. Reglemente för bidrag till studieförbunden i Nynäshamns kommun (KF 2017-04-19 § 65
c. Regler för stöd till publika evenemang (KF 2021-01-25 § 6)
d. Regler för vänortsbidrag (KF 1986-02-25 § 105)

Sammanfattning 
Den 7 december 2023 § 215 behandlade kommunfullmäktige förslag till riktlinjer för stöd till kultur- 
och fritidsverksamhet i Nynäshamns kommun. Kommunfullmäktige beslutade att 
minoritetsåterremittera ärendet till kommunstyrelsen för ytterligare komplettering av information. Av 
bilaga A till protokollet framgår ett antal frågeställningar som fullmäktige önskar att 
kommunstyrelsen utreder vid besvarande av återremissen. Fullmäktige önskar bland annat att få 
information om vilka ekonomiska konsekvenser de nya riktlinjerna kommer att ha för de berörda 
föreningarna. Fullmäktige önskar även att riktlinjerna tillförs med ett krav på att 
föreningar/organisationer att lämna in en medlemsförteckning med uppgifter om namn, 
personnummer, adress och uppgift om inbetald medlemsavgift för att bidrag ska utbetalas. Slutligen 
önskar fullmäktige att ärendet skickas på remiss till berörda ideella och ekonomiska föreningar där 
föreningarna får möjlighet att yttra sig över vilka konsekvenser förslaget till nya riktlinjer kommer att 
få för deras verksamhet. 

Kommunstyrelseförvaltningen har gått igenom frågorna i återremissyrkandet, som besvaras i denna 
tjänsteskrivelse. Med anledning av fullmäktiges återremiss föreslås vidare att en ny punkt läggs till i 
riktlinjerna, punkt 1.3 Vilka kan söka bidrag? Punkten föreslås innehålla följande lydelse: 
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”Föreningen ska föra medlemsförteckning där uppgifter om medlemmarnas namn, födelseår, adress 
och att medlemsavgiften är betald framgår, som vid behov ska kunna redovisas för kommunen.”  
 
I övrigt föreslår förvaltningen att riktlinjer för stöd till kultur- och fritidsverksamhet i Nynäshamns 
kommun ska godkännas i enlighet med Kultur- och fritidsnämndens förslag och att de ska börja 
gälla 19 februari 2024. Framöver anser förvaltningen också att Kultur- och fritidsnämnden ska kunna 
besluta om vilka bidragstyper som ska finnas och om riktlinjerna för stöd till kultur- och 
fritidsverksamhet i Nynäshamns kommun. 

Ärendet 
Den 7 december 2023 § 215 behandlade kommunfullmäktige förslag till riktlinjer för stöd till kultur- 
och fritidsverksamhet i Nynäshamns kommun. De aktuella riktlinjerna har lagts fram efter förslag 
från kultur- och fritidsnämnden den 18 september 2023 § 33. 
 
Kommunfullmäktige beslutade att minoritetsåterremittera ärendet till kommunstyrelsen för 
ytterligare komplettering av information. Av bilaga A från Kommunfullmäktige den 7 december 2023 
framgår att fullmäktige i stort önskar få svar på nedanstående frågeställningar: 

Frågor ställda från Socialdemokraterna (S): 

1. Vilka ekonomiska konsekvenser förutser förvaltningen att de nya riktlinjerna kommer att ha 
för ideella och ekonomiska föreningar?  

2. Hur påverkar förändringarna föreningarna och deras möjligheter att erhålla stöd? 
3. Hur har kommunstyrelsen och förvaltningen interagerat och informerat ideella föreningar 

samt andra berörda parter under processen för att utveckla de nya riktlinjerna? 
4. Vilka konsekvenser förväntas för ekonomiska föreningar som tillhandahåller allmänna 

samlingslokaler? 
5. Hur kommer den fortsatta dialogen med föreningslivet ser ut efter att de nya riktlinjerna 

antagits av fullmäktige? 
6. Hur ser förvaltningen övergripande bedömning av de föreslagna riktlinjerna och dess 

påverkan på kultur- och fritidsverksamhet ut? 
7. Hur förväntas uppdelningen av tidigare styrdokument till två separata riktlinjer för kultur- 

och fritidsnämnden och socialnämnden gynna kommunen? 
8. Vad anser föreningarna om förslaget? Fullmäktige önskar att ärendet skickas på remiss till 

berörda ideella och ekonomiska föreningar där föreningarna får möjlighet att yttra sig över 
vilka konsekvenser förslaget till nya riktlinjer kommer att få för deras verksamhet. 

9. Hur tänker förvaltningen hantera potentiella problem kring diskriminering i samband med 
uteslutningen av föreningar som erhåller bidrag från religiösa samfund? 

10. Var går gränsen för vad som definieras som ”opinionsbildande verksamhet” enligt de nya 
riktlinjerna? 

Frågor ställda från Sorundanet Nynäshamns kommunparti (SN): 

1. I stort samma som socialdemokraternas punkt 8. 
2. I stort samma som socialdemokraternas punkt 8. 
3. I stort samma som socialdemokraternas punkt 1. 
4. Av riktlinjerna ska det framgå att krav ska ställas på föreningar/organisationer att lämna in 

en medlemsförteckning med uppgifter om namn, personnummer, adress och uppgift om 
inbetald medlemsavgift för att bidrag ska utbetalas. 

 

Kommunstyrelseförvaltningen har gått igenom frågorna i återremissyrkandet, som besvaras i nedan. 
För övrig information som är kopplad till ärendet om förslag till nya riktlinjer för kultur- och 
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fritidsverksamhet hänvisas till tidigare framställt beslutsunderlag som läggs som bilaga till denna 
tjänsteskrivelse. 
 
Frågor om remisshantering, konsekvenser, dialog med föreningslivet, fortsatt stöd till 
föreningslivet, (SN) punkt 1, 2 och 3 samt (S) punkt 1, 3, 4, 5 och 8 
Kommunstyrelseförvaltningen har tagit fram en jämförelse för att bättre tydliggöra konsekvenserna 
för föreningslivet av de nya riktlinjerna jämfört med de nuvarande styrdokumenten (se bilaga 1 till 
denna tjänsteskrivelse). Förvaltningen ser inte att de nya riktlinjerna kommer att få några 
ekonomiska konsekvenser för ideella föreningar. De nya riktlinjerna kommer snarare innebära att 
fler ideella föreningar kommer att kunna söka fler bidrag än tidigare och även kunna få mer pengar i 
stöd. 

Däremot kan de nya riktlinjerna få påverkan för ekonomiska föreningar, det vill säga föreningar som 
har till uppgift att främja föreningens medlemmars ekonomiska intressen genom att bedriva 
ekonomisk verksamhet. De ekonomiska föreningar som idag får bidrag av kommunen till allmänna 
samlingslokaler utifrån nuvarande bidragsreglemente är Folkets hus och Sorunda 
bygdegårdsförening. Dessa två ekonomiska föreningar kommer inte, med de nya riktlinjerna, att 
kunna söka bidrag för stöd till samlingslokaler. Däremot kommer de att kunna söka ”särskilt bidrag” 
och ”bidrag för evenemang” i enlighet med de nya riktlinjerna, vilket kompenserar delar eller hela 
det tidigare bidraget för samlingslokaler. En ekonomisk förening kan även ombildas till ideell 
förening och därmed söka ännu fler bidrag. Förvaltningen har haft kontakt med Sorunda 
bygdegårdsförening om hur en eventuell ombildning går till och har som avsikt att fortsätta dialogen 
om behov finns.   
 
Mot bakgrund av att de nya riktlinjerna inte bedöms få några konsekvenser för ideella föreningar ser 
förvaltningen inget behov av att skicka ut förslaget till nya riktlinjer på en särskild remiss. Arbetet 
med översynen av riktlinjerna har pågått sedan 2020 och dialoger har förts vid flera tillfällen med 
ideella föreningar, ekonomiska föreningar samt nämnder och förvaltningar. I år har förvaltningen i 
februari 2023 haft en föreningsträff, då information gavs om det pågående översynsarbetet. 
Därefter har förvaltningen, i samband med att förslaget till riktlinjer färdigställdes i september 2023, 
skickat information ut till alla föreningar i kommunens föreningsregister. Informationen följdes också 
upp med samtal med berörda föreningar. Alla föreningar bjöds även in till en föreningsträff i 
september, som avslutades med en frågestund om förslaget till nya riktlinjerna. Därutöver har 
förvaltningen haft ett särskilt möte med Folkets hus. Synpunkter som har framkommit vid dialog 
med föreningar har framförallt varit att de tidigare reglerna har varit otydliga, vilket har medfört att 
det har upplevts orättvist och inte jämlikt mellan föreningarna. Detta har förvaltningen försökt 
justera i de nya riktlinjerna så att det lättare går att se vad som kan sökas och på vilka grunder, 
samt hur bidrag fördelas mellan föreningarna.  

Dialogerna kommer att fortsätta med föreningslivet. Under förutsättning att de nya riktlinjerna 
beslutas kommer förvaltningen att bjuda in till öppna genomgångar med föreningarna för att 
hjälpa/stödja föreningarna med vilka bidrag de kan söka och hur de ska gå tillväga. Nya webb-
formulär kommer att publiceras där det även tydligt framgår vad som ska lämnas in för att 
underlätta ansökningsförfarandet, hur det går till samt hur det ska redovisas.  

Frågor om generell bedömning och uppdelning av dokument, (S) punkt 6 och 7 
Förvaltningens övergripande bedömning är att de nya föreslagna riktlinjerna kommer att förenkla 
administrationen genom att det finns färre typer av bidrag att söka och att det blir tydligare för 
föreningarna vad som gäller. Det kommer att bli en mer likvärdig fördelning av medel över hela 
kommunen och mellan föreningarna samt färre specialavtal, vilket gör att det blir mer jämlikt. De 
föreslagna bidragen styr mer mot att vara ett stöd istället för en finansiering för föreningarna. Att de 
tidigare reglementena nu föreslås delas upp, i ett för Socialnämnden och i ett för Kultur- och 
fritidsnämnden innebär att den nämnd med bäst kompetens inom respektive område kommer att 
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hantera de bidragen inom sin nämnd. 
 
Frågor gällande ”vilka kan söka bidrag”, (SN) punkt 4 samt (S) punkt 2, 9 och 10 
Beträffande frågan om inlämning av medlemsförteckning med uppgifter om namn, personnummer, 
adress och betald medlemsavgift ställs inga sådana krav i nu gällande styrdokument. Det framgår 
dock av gällande styrdokument att föreningar ska föra medlemsförteckning, där uppgifter om 
medlemmarnas namn, födelseår, adress och betald medlemsavgift framgår, och som ska kunna 
visas upp vid behov. Förvaltningen förstår intentionen i återremissyrkandet men tycker att det 
räcker att kommunen behåller de tidigare styrdokumentens skrivning om att föreningen, vid behov 
ska kunna redovisa dessa uppgifter. Det är onödigt att kommunen begär in stora mängder material 
som innehåller personuppgifter (kopplat till GDPR). Slumpmässigt kommer kontroller att göras samt 
vid minsta tveksamheter kommer dessa handlingar begäras in. 

Kriterierna som anges under avsnitt 1.3 och 1.4 avgör vilka föreningar som kan söka stöd. Dessa 
kriterier kommer även att vara grundläggande för hur stöd kommer att beviljas. Reglerna för vilka 
som kan söka stöd skiljer sig inte från tidigare regler. 

Gällande frågor angående diskriminering finns det redan i ”Regler för stöd till publika evenemang” 
som är antagna av kommunfullmäktige 18 november 2021 och gäller från 1 januari 2022 följande 
text: ”Stöd kan inte beviljas till projekt med religiös eller politisk inriktning”. Det har inte tidigare 
uppfattats som problematiskt. Bidrag är ingen rättighet utan en möjlighet. Förvaltningen ser snarare 
att det blir problematiskt att bevilja eller avslå bidrag till den ena religiösa föreningen och inte till 
den andra. Det finns då finns risk för att det upplevs som diskriminering.   
 
Gällande definitionen ”opinionsbildande verksamhet” samt ”religiöst obunden” ska detta framgå av 
föreningens styrdokument om föreningen är religiöst eller politiskt obunden för att kunna ha rätt att 
söka bidrag. Dock finns möjligheten att söka bidrag för publika evenemang så länge dessa saknar 
inslag av religiöst eller politiskt inslag. 

Förvaltningens bedömning 
Kommunstyrelseförvaltningen förordar, liksom i ärendet som behandlades i kommunfullmäktige den 
7 december, att tidigare styrdokument görs om till två separata riktlinjer för Kultur- och 
fritidsnämnden respektive Socialnämnden. Förvaltningen är också fortsatt positiv till de föreslagna 
bidragsriktlinjerna för kultur- och fritidsverksamhet och anser att den skapar en större ekonomisk 
hållbarhet, mer likvärdighet och en större transparens. Förvaltningen föreslår emellertid att en 
förändring görs i kultur- och fritidsnämndens förslag till riktlinjer.  
 
Förvaltningen föreslår, i enlighet med förslaget i återremissen, att det läggs till en punkt under 1.3 
Vilka kan söka bidrag? Punkten föreslås inneha följande lydelse:   
 
”Föreningen ska föra medlemsförteckning där uppgifter om medlemmarnas namn, födelseår, adress 
och att medlemsavgiften är betald framgår, som vid behov ska kunna redovisas för kommunen.”  
 
I övrigt föreslår förvaltningen att riktlinjer för stöd till kultur- och fritidsverksamhet i Nynäshamns 
kommun ska godkännas i enlighet med Kultur- och fritidsnämndens beslut och att de ska börja gälla 
19 februari 2024. Framöver anser förvaltningen också att Kultur- och fritidsnämnden ska kunna 
besluta om vilka bidragstyper som ska finnas och om riktlinjerna för stöd till kultur- och 
fritidsverksamhet i Nynäshamns kommun. Ett förslag till tillägg till kultur- och fritidsnämndens 
reglemente har därför tagits fram. Anledningen till detta är att fullmäktige i mål- och budget 
beslutar om de ekonomiska ramarna för den aktuella bidragsverksamheten. Tillämpningen av 
riktlinjerna anser inte kommunstyrelseförvaltningen vara ett ärende av sådan principiell beskaffenhet 
att förslag till revideringar av riktlinjerna bör behöva lyftas upp till fullmäktige för beslut. Ett ärende 
om att revidera riktlinjerna bör således ligga inom kultur- och fritidsnämndens kompetens. 
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_______________________     ______________________ 
Kristina Tidestav    Marie Ekenstierna 
Kommundirektör    Controller    
 

Beslutsunderlag 
Socialnämndens Riktlinje för ekonomiskt verksamhetsstöd SON 2023-09-27 §96 
Reglemente för bidrag till föreningar i Nynäshamns kommun, 2017-04-19 
Reglemente för bidrag till studieförbunden i Nynäshamns kommun KF 2017-04-19 §65. 
Regler för stöd till publika evenemang KF 2021-01-25 §6 
Regler för vänortsbidrag KF 1986-02-25 §105  
Förslag till riktlinjer för stöd till kultur och fritidsverksamhet i Nynäshamns kommun  
Bilaga 1 Barn- och utbildningsförvaltningens dokument ”Jämförelse bidrag” 
Kultur- och fritidsnämndens beslut den 18 september 2023 § 33 
Beslut från Kommunfullmäktige den 7 december 2023 §215 

Skickas till 
Kultur och fritidsnämnden 
Socialnämnden 
Handläggaren 
Akten 
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Interpellation till Markus Svinhuvud Kommunalråd  Kommunstyrelsens ordförande om 
processtyrning i hemtjänsten

Hemtjänsten i Nynäshamns kommun har drabbats av en epidemi. Sjukrivningarna i hemtjänsten i 
egenregi och hos LOV-företagen ligger på en bekymmersamt hög nivå. Smittan heter 
minutstyrning.
Minutstyrning är en modell som en stor del av tillverkningsindustrin har lämnat och övergått till 
processtyrning.
Kommundirektören förordar  processtyrning i omorganisationsförslaget för samhällsbygnads- och 
näringslivs och arbetsmarknads- förvaltningen.  
Finns liknande tankar när det gäller omorganisationen av hemtjänsten?

Kerstin Andersson
Miljöpartiet

Nynäshamns kommun, Ankomstdatum: 2023-09-13 Ärendenummer: KS/2023/0014/101-30
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1(1) 
Datum Diarienummer 
2023-10-02 xxx 

Upprättad av 
Christina Sönnergren, kommunalråd 

Version 
xxx 

Svar på interpellation angående processtyrning i hemtjänsten 

Kerstin Andersson har ställt en interpellation till Kommunstyrelsens ordförande 
angående processtyrning i hemtjänsten. Han har valt att lämna över den till mig. 
Jag vill börja med att tacka för interpellationen.   

Fråga: 
Hemtjänsten i Nynäshamns kommun har drabbats av en epidemi. Sjukrivningarna i 
hemtjänsten i egenregi och hos LOV-företagen ligger på en bekymmersamt hög 
nivå. Smittan heter minutstyrning.  
Minutstyrning är en modell som en stor del av tillverkningsindustrin har lämnat och 
övergått till processtyrning.  
Kommundirektören förordar processtyrning i omorganisationsförslaget för 
samhällsbyggnads- och näringslivs och arbetsmarknadsförvaltningen.  
Finns liknande tankar när det gäller omorganisationen av hemtjänsten?  
Svar:  
Den situation som uppstått i den kommunala hemtjänsten vad gäller 
sjukskrivningarna och stressen är beklaglig och både kommunfullmäktige och 
socialnämnden har därför agerat för att lösa den. Vi har nu tagit beslut om att 
omorganisera den kommunala hemtjänsten just för att de här problemen ska få en 
lösning. Bakgrunden till problemen är komplex och en stor del kan härledas till 
ledning och styrning, där det som sagt görs förändringar.  

Minutstyrning är inte en modell utan ett begrepp vissa använder för att beskriva 
kommunens arbete med att beräkna avgifter, kontrollera kostnader och planera 
insatser. Då det är just en beskrivning kan den inte avskaffas men vi vill självklart 
göra hemtjänsten bättre och i det arbetet ingår att titta på hur vi arbetar med 
uppdrag och insatser. 

Syftet med en processtyrning är att tydliggöra ansvar och mandat, att förklara och 
tydliggöra beslutsprocesser samt att bjuda in organisationens medarbetare till att i 
högre grad bidra till verksamhetens utveckling. Det är precis så som tanken är att 
även hemtjänstens ledning och styrning ska fungera vilket är en förutsättning för en 
väl fungerade verksamhet som levererar insatser av god kvalitet. Målet är att 
medarbetarna ska känna hög tillit till varandra och ledningen.  

Vänliga hälsningar   

Christina Sönnergren (M)  
Socialnämndens ordförande 

Nynäshamns kommun, Ankomstdatum: 2023-10-03 Ärendenummer: KS/2023/0014/101-39
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TJÄNSTEUTLÅTANDE Sida 1(2) 
Datum Diarienummer 
2023-11-06 KS/2023/0170/060-4 

 

 

Tjänsteställe/handläggare 
Kommunstyrelseförvaltningen 
Kristina Tidestav 
E-post: kristina.tidestav@nynashamn.se 

Beslutsinstans 
Kommunfullmäktige 
 

Svar på motion angående elever i eller på väg in i problematik 
Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att: 

1. anse motionen besvarad med hänvisning till vad som anförs i kommunstyrelseförvaltningens 
tjänsteskrivelse, KS/2023/0170/060-4. 

Sammanfattning 
I en motion föreslår Rebecca Ädel (-) att kommunfullmäktige ska ge barn- och utbildningsnämnden i 
uppdrag att på olika nivåer se över och utvärdera rutiner och åtgärder som finns kring elever som 
riskerar att hamna i, eller redan är i, problematik eller utanförskap; socialt- eller kunskapsmässigt. 
 
Förvaltningen delar motionärens uppfattning om frågans betydelse och kan vidare konstatera att 
barn- och utbildningsnämnden nu genomför ett stort antal insatser som syftar till att utveckla och 
förbättra förutsättningarna för alla barn och elever i förskola och grundskola utifrån såväl 
kunskapsmässiga som sociala faktorer. Att utvärdera och se över rutiner och åtgärder, på det sätt 
som motionären föreslår, kommer därför att vara en naturlig del av det gemensamma 
sammanhängande systematiska kvalitetsarbetet inom barn- och utbildningsnämnden. Med 
hänvisning till detta resonemang föreslås att motionen ska anses besvarad. 

Ärendet 
I en motion föreslår Rebecca Ädel (-) att:  

- Barn- och utbildningsnämnden ska ges i uppdrag att se över och utvärdera de rutiner och 
åtgärder som finns kring elever som riskerar att hamna i, eller redan är i, problematik eller 
utanförskap; socialt- eller kunskapsmässigt   

- Barn- och utbildningsnämnden i uppdrag att utvärdera huruvida nämnden ska ge 
kommunens skolor i uppdrag att se över och utvärdera respektive skolas rutiner och 
åtgärder kring elever som riskerar att hamna i, eller redan är i, problematik eller 
utanförskap; socialt- eller kunskapsmässigt  

- Barn- och utbildningsnämnden i uppdrag att utvärdera huruvida nämnden ska ge 
kommunens skolor i uppdrag att ta fram vilka rutiner och åtgärder lärare och personal i 
kommunens skolor behöver för att hjälpa elever som riskerar att hamna i, eller redan är i, 
problematik eller utanförskap; socialt- eller kunskapsmässigt. 
 

Bakgrunden är att motionären anser att insatser många gånger sätts alldeles för sent till elever i 
problematik, trots att eleven ibland är flaggad sedan flera år tillbaka. Motionären anser därför att 
barn- och utbildningsnämnden behöver utvärdera om rutinerna och åtgärderna är tillräckliga.   

Ärendets beredning  
Motionen har remitterats till barn- och utbildningsnämnden. Barn- och utbildningsnämnden 
konstaterar att förvaltningen i år genomför ett stort antal insatser som syftar till att utveckla och 
förbättra förutsättningarna för alla barn och elever i förskola och grundskola utifrån såväl 
kunskapsmässiga som sociala faktorer. Nämnden ser behovet av de uppdrag som motionären yrkar 
på, men menar att utvärdera och se över rutiner och åtgärder kommer att vara en naturlig del av 
det gemensamma sammanhängande systematiska kvalitetsarbetet i förvaltningen.  
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Förvaltningens bedömning 
Kommunstyrelseförvaltningen delar motionärens uppfattning om vikten av att tidigt identifiera och 
sätta in åtgärder för elever som riskerar att hamna i, eller redan är i, problematik eller utanförskap; 
socialt- eller kunskapsmässigt. Förvaltningen kan vidare konstatera att barn- och 
utbildningsnämnden, utifrån genomlysningen i nulägesanalysen 2022, genomför ett stort antal 
insatser som syftar till att utveckla och förbättra förutsättningarna för alla barn och elever i förskola 
och grundskola utifrån såväl kunskapsmässiga som sociala faktorer. Att utvärdera och se över 
rutiner och åtgärder, på det sätt som motionären föreslår, kommer därför att vara en naturlig del av 
det gemensamma sammanhängande systematiska kvalitetsarbetet inom barn- och 
utbildningsnämnden. Med hänvisning till detta resonemang föreslås att motionen ska anses 
besvarad. 
 

_______________________      
Kristina Tidestav 
kommundirektör    
 

Beslutsunderlag 
Motion från Rebecca Ädel angående elever i eller på väg in i problematik 
Remissvar från barn- och utbildningsnämnden 

Skickas till 
Akten 
Motionären 
Barn- och utbildningsnämnden 
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  2023-05-26 

Motion angående elever i eller på väg in i problematik  

 

Många gånger sätts insatser till elever i problematik in alldeles för sent, trots att eleven ibland är 

flaggad sedan flera år tillbaka. Detta är något lärare och pedagoger vittnar om och känner en stor 

frustration och oro över.  

När en klass byter lärare, och främst stadium; från låg- till mellan- eller från mellan- till hög, görs en 

så kallad överlämning till den nya mentorn och det nya arbetslaget. Det är inte ovanligt att klassens 

tidigare mentor flaggar för en elev som man i ett tidigt stadie märkt är i, eller kommer att hamna i, 

problematik – socialt eller inlärningsmässigt. Skolan har rutiner för detta i sina styrdokument; eleven 

flaggas till EHT, anpassningar sätts in, åtgärdsprogram skrivs och eventuella utredningar startas. 

Mentorer, ämneslärare, EHT-team och andra vuxna i elevens närhet uttalar sig om såväl det sociala 

som det ämnesspecifika hos flaggad elev. Ibland är det tydligt vilka åtgärder som behöver sättas in, 

ibland inte. Anpassningar testas, nya formulär skickas ut till lärare och andra pedagoger, och så 

fortsätter det. Har det gått så långt att eleven blivit en så kallad hemmasittare kopplas närvaroteam 

och socialförvaltningen in, men oftast alldeles för sent. Klarar eleven ”tillräckligt många” betyg är det 

inte säkert att stödåtgärder sätts in alls eller att dessa är tillräckliga, trots flaggningar av tex rent 

sociala skäl från lärare och pedagoger med stor oro över att eleven är på väg mot ett utanförskap 

eller in i problematik.  

Rutinerna finns, åtgärderna finns, men är de nog och hur utvärderas dessa? Nynäshamnsmodellen 

ska göra det lättare för BUF och SOF att samarbeta över förvaltningsgränserna. Men vilken nytta gör 

det om elever som fångas upp i ett tidigt skede inte får den hjälp de behöver och om insatserna inte 

utvärderas på ett tillfredsställande sätt? Det händer att elever som går ut åk 9 i stora problem varit 

flaggade sedan låg- eller mellanstadiet. Trots detta kan vi inte se någon förändring eller förbättring 

och vi kan tappa en elev som riskerar att hamna i utanförskap i samhället om denna inte redan gjort 

det, trots att detta borde ha kunnat förhindrats.  

Att lägga ytterligare administration på den enskilda läraren är inte ett alternativ då dessa redan 

drunknar i administrativt arbete vilket gör att fokus skiftas från faktiska åtgärder och tid med eleven i 

behov till mer tid bakom skrivbordet.  

Nynäshamns har nu, under VT-23, haft universitetslektorn och specialpedagogen Emma Leifler som 

skolövergripande föreläsare i kommunen. Hennes forskning syftar i första hand till att bidra till 

förståelse och inkludering av elever med neuropsykiatriska funktionsnedsättningar (NPF). Intressant 

med hennes föreläsningen är också den diskrepans som återfinns mellan rektorer, lärare, elever och 

föräldrars uppfattning av det stöd som sätts in till den enskilda eleven. Detta visar tydligt att det är 

lärarna själva som måste utvärdera de åtgärder och stödinsatser som sätts in till elever. Lärare, 

pedagoger och annan personal i nära kontakt med eleverna är experterna på området. Inte 

politikerna eller tjänstemännen. Lärarna måste få tillfälle att sätta sig ner och själva diskutera fram 

vad de behöver för att kunna hjälpa sina elever i problematik, oavsett om det handlar om social- eller 

kunskapsmässig karaktär. 

I det här fallet måste politikerna lyssna på lärarna och deras behov för att hjälpa eleverna. Annat vore 

att undergräva deras professionalitet.  

Exempel på åtgärder som skulle kunna förhindra att elever hamnar i ett utanförskap eller i 

problematik skulle kunna vara stödmentorer för att hjälpa läraren att skala av det administrativa 

arbetet vilken i sin tur kan fokusera på den enskilda eleven, tvålärarsystem som inte enbart skapar 

Nynäshamns kommun, Ankomstdatum: 2023-05-26 Ärendenummer: KS/2023/0170/060-1
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vinster i form av stöd till eleverna utan även berikar det kollegiala lärandet och skapar vinster i form 

av kompetensutveckling; resurspersoner som kan fånga upp eleven i ett tidigt skede samt kan vara 

lärarens eller mentorns förlängda arm mellan hem och skola, ett djupare samarbete med socialtjänst 

med besök av dessa i skolorna för att bygga broar, uppdateras om rutiner för orosanmälan samt 

rådfrågning för personal osv.   

Liggande budget styr. Det vet vi alla. Det utesluter dock inte att eventuellt flytta om kostnader om 

detta skulle behövas. De som ser behovet är dock lärarna själva, därför måste dessa få uttala sig i 

frågan under lämplig schemalagd arbetstid.  

 

Jag yrkar därför att:  

Kommunfullmäktige ger Barn- och utbildningsnämnden i uppdrag att se över och utvärdera de 

rutiner och åtgärder som finns kring elever som riskerar att hamna i, eller redan är i, problematik 

eller utanförskap; socialt- eller kunskapsmässigt  

Kommunfullmäktige ger Barn- och utbildningsnämnden i uppdrag att utvärdera huruvida nämnden 

ska ge kommunens skolor i uppdrag att se över och utvärdera respektive skolas rutiner och åtgärder 

kring elever som riskerar att hamna i, eller redan är i, problematik eller utanförskap; socialt- eller 

kunskapsmässigt 

Kommunfullmäktige ger Barn- och utbildningsnämnden i uppdrag att utvärdera huruvida nämnden 

ska ge kommunens skolor i uppdrag att ta fram vilka rutiner och åtgärder lärare och personal i 

kommunens skolor behöver för att hjälpa elever som riskerar att hamna i, eller redan är i, 

problematik eller utanförskap; socialt- eller kunskapsmässigt 

 

Rebecca Ädel  
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TJÄNSTEUTLÅTANDE Sida 1(2) 
Datum Diarienummer 
2023-12-13 KS/2023/0178/060-2 

 

 

Tjänsteställe/handläggare 
Kommunstyrelseförvaltningen 
Kristina Tidestav 
E-post: kristina.tidestav@nynashamn.se 

Beslutsinstans 
Kommunfullmäktige 
 

Svar på motion om förstärkta åtgärder för kommuninvånarnas 
demokratiska engagemang  
Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att: 

1. anse motionen besvarad med hänvisning till vad som anförs i förvaltningens 
tjänsteskrivelse. 

Sammanfattning 
I en motion föreslår Bernt Månsson (V) att kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag att 
dels utreda möjligheten att samla lokala partier för att tillsammans med 
kommunstyrelseförvaltningen genomföra en ”Demokratiturné” inför EU-valet 2024, dels utreda 
långsiktiga åtgärder för att stärka kommuninvånarnas demokratiska engagemang, insyn och 
kunskap. Syftet är att få till stånd en ökning av valdeltagandet, särskilt i socioekonomiskt svaga 
områden.  
 
Förvaltningen delar motionärens uppfattning om vikten av ett högt valdeltagande och kan 
konstatera att både de politiska partierna och förvaltningen redan gör stora insatser för att öka 
valdeltagandet. Förvaltningens arbete har målet att alla röstberättigade ska veta var, när, och hur 
de kan rösta och det lägger därför ett stort fokus på olika typer av kommunikationsinsatser, 
utbildning för röstmottagare och på tillgängliggörande av vallokaler. Detta arbete kommer att 
fortsätta och förstärkas i kommande val och också ha ett särskilt fokus på områden som har ett 
lägre valdeltagande i Nynäshamn. Förvaltningens förhoppning är att det tillsammans med det arbete 
som de politiska partierna själva utför kommer att bidra till att öka valdeltagandet i Nynäshamn. Mot 
bakgrund av det stora arbete som redan görs i denna riktning anser inte förvaltningen att några 
ytterligare åtgärder i detta läge behövs och motionen föreslås anses besvarat.   

Ärendet 
I en motion föreslår Bernt Månsson (V) att kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag att 
dels utreda möjligheten att samla lokala partier för att tillsammans med 
kommunstyrelseförvaltningen genomföra en ”Demokratiturné” inför EU-valet 2024, dels utreda 
långsiktiga åtgärder för att stärka kommuninvånarnas demokratiska engagemang, insyn och 
kunskap. Syftet är att få till stånd en ökning av valdeltagandet, särskilt i socioekonomiskt svaga 
områden. 

Förvaltningens bedömning 
Förvaltningen delar motionärens uppfattning om att ett högt valdeltagande är viktigt för demokratin 
och för förtroendet för de demokratiska institutionerna. Både de politiska partierna och förvaltningen 
gör redan idag stora insatser för att främja valdeltagandet. De politiska partierna verkar för att 
mobilisera väljare till de allmänna valen och förvaltningen verkar för att möjliggöra ett jämlikt 
deltagande i valen för kommunens alla röstberättigade invånare. Förvaltningens arbete är inriktat på 
att valen ska kunna genomföras rättssäkert, tillgängligt och transparent. Målsättningen är att alla 
röstberättigade ska veta var, när, och hur de kan rösta och det läggs därför ett stort fokus på olika 
typer av kommunikationsinsatser, utbildning för röstmottagare och på tillgängliggörande av 
vallokaler. Exempelvis hade kommunen en vallokal mitt i det område som hade lägst valdeltagande 

352/365



17/24 Svar på motion om förstärkta åtgärder för kommuninvånarnas demokratiska engagemang  - KS/2023/0178/060-2 Svar på motion om förstärkta åtgärder för kommuninvånarnas demokratiska engagemang  : Svar på motion om förstärkta åtgärder för kommuninvånarnas demokratiska engagemang

 
 2(2) 
  
  

 

 

och placerade också i senaste valet röstmottagare med bred språkkompetens i valdistrikt med hög 
grad av utlandsfödda för att kunna vara behjälpliga vid frågor. Detta arbete kommer att fortsätta 
och förstärkas i kommande val och det kommer också fortsatt att finnas ett särskilt fokus på 
områden med ett lägre valdeltagande. Förvaltningens förhoppning är att detta arbete tillsammans 
med det mobiliseringsarbete som de politiska partierna själva utför kommer att bidra till att öka 
valdeltagandet i Nynäshamn. Mot bakgrund av det stora arbete som redan görs i denna riktning 
anser inte förvaltningen att några ytterligare åtgärder i detta läge behövs och motionen föreslås 
anses besvarat.        
 

_______________________     ______________________ 
Kristina Tidestav    Christian Wigren  
kommundirektör    kanslichef  

Beslutsunderlag 
Motion från Bernt Månsson (V) om förstärkta åtgärder för kommuninvånarnas demokratiska 
engagemang  

Skickas till 
Akten 
Motionären 
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M o t i o n

KomnwnfuinÄSge, 2CÖS4Ä-15

Vänsterpartiet

Först^ltta åtgärder iför feangnMwrii^aaggiasiiegiTOigaiisteiBn^agpra^^

Unde r vaM2022sp r *
eniigt Valmyndighetea Detta mnebar ett fapp fer feommuniroaiarTOS löldeHagande med
hela 5procentenheter sedan valet 2018.. Sär^cit utmärtende är det .^unkande
vaidelta^nde scwns ^att bevittM itera«airfflm rrassl S0cksetew»®Ät eftersatta
valdistrikt, såsom Nicksta och Ösmo östra, där vaidettagandet sjönk Irån 6452%
respektive 71.45%, till det mycket oroväckande låga deltagandet på enbart 56.02% och
6355%, irespektive

va&idli^pmte i t i M 7 7 . 0 5 % ,

Med anledning av det s|wf^’®wle val!fefega'wfet, sä«^ ^te»?®mfnen som helhet och för de
ökande klyftorna ivaldeltagandet inom kommunen, ser Vänsterpartiet Nynäshamn att
risken är stor att engagemanget för, inblick i, och kunskap om ens demokratiska rätt att
delta ivår kommun csch den p<jSt?k som förs häri, ccteå har sp^nkit. Och alt sä, isynnerhet,
är fallet för invånarna ikommunen med de sämsta socioekonomiska möjligheterna att
påverka livets utfall iövrigt. Detta ser vi som en mycket allvarlig utveckling och torde ligga i
allas —medborgarnas som politfkemas —inlr^se, att försöka ändra på, för att bevara
förtroendet och engagemanget för vår demokrati.

Vänsterpartiet Nynäshamn yrkar därav att kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i
uppdrag att snarast utreda möjligheten att utföra åtgärder för att stärka kommun¬
invånarnas demokratiska engagemang, insyn och kunskap —isynnerhet inom de valdistrikt
med lägst valdeltagande.

Vi föreslår även att representanter från samtliga partier, tiUsanamans med
kommunförvaltningen, utför en gemensam “Demokratiturné”, med nedslag pä omkring 5
olika orter runtom ikommunen, för att låta kommunens invånare lära känna och få insyn i
deras politiska organisation, deras demokratiska rättigheter och deras demokratiska
möjligheter att påverka. Vi föreslår att detta snarast bereds för att kunna utföras redan till
årsskiftet, 2023-2024, inför det kommande EU-vafet 2024.

Vi yrkar:

'Att kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen iuppdrag att snarast utreda möjligheten att
samla de lokala partier som önskar, att tillsammans med kommunförvaltningen utföra en
“Demokratiturné" enligt ovan beskrivning, att genomföras inför EU-valet 2024.

●Att kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen iuppdrag att snarast utreda även mer
långsiktiga åtgärder för att stärka kommuninvånarnas demokratiska engagemang, insyn och
kunskap.

( Månsson, för Vänsterpartiet Nynäshamn

Nynäshamns kommun, Ankomstdatum: 2023-06-07 Ärendenummer: KS/2023/0178/060-1
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TJÄNSTEUTLÅTANDE Sida 1(2) 
Datum Diarienummer 
2023-12-11 KS/2023/0272/060-2 

 

 

Tjänsteställe/handläggare 
Kommunstyrelseförvaltningen 
Kristina Tidestav 
E-post: kristina.tidestav@nynashamn.se 

Beslutsinstans 
Kommnfullmäktige 
13502661350266 

Svar på motion om kommunalt samarbete för nödvändig 
klimatanpassning  
Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att: 

1. anse motionen besvarad med hänvisning till vad som anförs i förvaltningens 
tjänsteskrivelse. 

Sammanfattning 
I en motion föreslår Bernt Månsson (V) att kommunfullmäktige uppdrar till kommunstyrelsen att 
upprätta former för ett samarbete kring nödvändig klimatanpassning mellan Nynäshamn, Haninge 
och Tyresö, att upprätta en tidsplan för och genomföra en kartläggning av kommunernas behov av 
klimatanpassning och ge förslag på samordning kring dessa behov, samt att återrapportera 
kartläggningen till kommunfullmäktige senast vid årsskiftet 2024/2025.  
 
Förvaltningen delar motionärens uppfattning om att Nynäshamns kommun behöver arbeta för att 
minska kommunens påverkan på klimatet och anpassa kommunen till ett förändrat klimat. Utifrån 
Hållbarhetsprogrammet mål om klimatanpassning pågår arbetet med att stärka det lokala 
klimatanpassningsarbetet i kommunen. I det fortsatta arbetet under 2024 kommer fokus att ligga på 
vilka konkreta åtgärder kommunen behöver vidta, men behovet av samarbete med externa aktörer 
kommer också att övervägas. På kommunnivå finns redan ett samarbete på klimatområdet mellan 
kommunerna på Södertörn inom ramen för Södertörnssamarbetet. Om det skulle visa sig finnas ett 
behov av att öka det mellankommunala samarbetet, exempelvis på det sätt som motionären 
föreslår, kommer förvaltningen att föreslå det. Med hänvisning till detta resonemang föreslås 
motionen anses besvarat. 

Ärendet 
I en motion föreslår Bernt Månsson (V) att kommunfullmäktige uppdrar till kommunstyrelsen att 
upprätta former för ett samarbete kring nödvändig klimatanpassning mellan Nynäshamn, Haninge 
och Tyresö, att upprätta en tidsplan för och genomföra en kartläggning av kommunernas behov av 
klimatanpassning och ge förslag på samordning kring dessa behov, samt att återrapportera 
kartläggningen till kommunfullmäktige senast vid årsskiftet 2024/2025. Bakgrunden till motionen är 
behovet av att vidta förebyggande åtgärder för olika klimatkatastrofer och att en utarbetad form för 
samarbete över kommungränser underlättar när det finns behov av att agera. 

Förvaltningens bedömning 
Förvaltningen delar motionärens uppfattning om att Nynäshamns kommun behöver arbeta för att 
minska kommunens påverkan på klimatet och även för att anpassa kommunen till ett förändrat 
klimat. Det är också en tydlig strategisk inriktning som framgår av kommunens olika styrdokument 
såsom Hållbarhetsprogrammet. I Hållbarhetsprogrammet finns ett särskilt mål som om 
klimatanpassning, som anger att Nynäshamns kommunens långsiktiga motståndskraft mot 
klimatförändringar ska ha stärkts till 2030, och för att nå detta mål behöver kommunen bedriva ett 
långsiktigt och systematiskt klimatanpassningsarbete.  

Arbetet med att stärka det lokala klimatanpassningsarbetet pågår och kommunen har tagit fram en 
förstudie för klimatanpassning. Förstudien, som baseras på befintliga kunskapsunderlag, 
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sammanställer hur kommunens tätorter kan komma att påverkas av översvämningar, ras, skred, 
kusterosion och värmeböljor fram till år 2100. I arbetet har även förvaltningsövergripande 
workshops genomförts för att analysera vilka klimatrelaterade utmaningar kommunens 
verksamheter står inför samt hur dessa kan hanteras genom lämpliga klimatanpassningsåtgärder. 
Detta kommer sammantaget att utgöra ett viktigt underlag i det fortsatta arbetet med att ta fram en 
plan för kommunens klimatanpassningsarbete under 2024. I det fortsatta arbetet kommer fokus att 
ligga på vilka konkreta åtgärder kommunen behöver vidta, men behovet av samarbete med externa 
aktörer kommer också att övervägas. På kommunnivå finns redan ett samarbete på klimatområdet 
mellan kommunerna på Södertörn inom ramen för Södertörnssamarbetet. Om det skulle visa sig 
finnas ett behov av att öka det mellankommunala samarbetet, exempelvis på det sätt som 
motionären föreslår, kommer förvaltningen att föreslå det. Med hänvisning till detta resonemang 
föreslås motionen anses besvarat.        
 

_______________________     ______________________ 
Kristina Tidestav    Jenny Linné  
kommundirektör    samhällsbyggnadschef  

Beslutsunderlag 
Motion från Bernt Månsson (V) om kommunalt samarbete för nödvändig klimatanpassning  

Skickas till 
Akten 
Motionären 
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Kommunfullmäktige 2023-10-12
Motion
Vänsterpartiet Nynäshamn

Förslag om kommunalt samarbete för nödvändig klimatanpassning

Vänsterpartiet i Nynäshamn, Haninge och Tyresö vill uppmärksamma behovet av att
stärka samarbetet mellan kommunerna vad gäller nödvändig gemensam
klimatanpassning. Klimatförändringarna och dess effekter har inga geografiska
gränser, och en utarbetad form för samarbete underlättar när det finns behov av att
agera.

Bakgrunden till motionen är att MSB (Myndigheten för Samhällsskydd och
beredskap) uppger att endast hälften av landets kommuner har vidtagit
förebyggande åtgärder för olika klimatkatastrofer såsom skyfall, bränder, extrem
värme och liknande. Vi som kommuner har i uppgift att göra sådana planer i
samrådmed berördamyndigheter. Klimatförändringarna kommer även att
påverka, och har redan påverkat, faunan genom att nya arter, såsom insekter,
etablerar sig, vilket kanmedföra nya typer avmiljö- och hälsoproblem.

Vi är medvetna om att det redan finns ett visst samarbetemellan våra kommuner,
men vi anser att samarbetet för klimatanpassning bör breddas utifrån samtliga
risker som klimatförändringarna förväntas medföra, såsom risken för
översvämningar, extremväder, ras, saltvatteninträngning och riskenmot hälsa och
biologisk mångfald.

Hur ett förstärkt gemensamt arbete för klimatanpassning i våra kommuner ska
organiseras finns olika lösningar på. Enmöjlighet kan vara att ge Södertörns miljö-
och hälsoskyddsförbund (SMOHF) ett utökat uppdrag att genomföra en
kartläggning över dessa risker ochmöjliga åtgärder för våra tre kommuner med
stöd av Länsstyrelsen, SMHI ochMSB. Detta för att SMOHF redan utgör ett gott
samarbetemellan kommunerna och har kompetensen att driva detta arbete. I
förlängningen kan SMOHF även ha ett uppdrag som sammankallande och
rådgivande instans gällande klimatanpassning.

Samarbetet kring klimatanpassning skulle i fortsättningen också kunna bistå våra
kommuner i arbetet med översiktsplanering och detaljplaner, så att negativa
klimateffekter kan undvikas i största möjliga mån. Detta skulle spara mycket
pengar, resurser ochmänskligt lidande i framtiden.

1 (2)

Nynäshamns kommun, Ankomstdatum: 2023-10-17 Ärendenummer: KS/2023/0272/060-1
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Vi yrkar:

1. Att kommunfullmäktige uppdrar kommunstyrelsen att upprätta former för ett
samarbete kring nödvändig klimatanpassningmellan Nynäshamn, Haninge och
Tyresö kommun.

2. Att kommunfullmäktige uppdrar kommunstyrelsen att upprätta en tidsplan för,
och att genomföra en kartläggning av kommunernas behov av klimatanpassning,
och ge förslag på samordning kring dessa behov.

3. Att kommunfullmäktige uppdrar kommunstyrelsen att återrapportera
kartläggningen till kommunfullmäktige senast vid årsskiftet 2024-2025.

—————————————————

Bernt Månsson, Vänsterpartiet Nynäshamn
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